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B e t æ n k n i n g  

o v e r  fors lag t i l  lov  o m  æ n d r i n g  a f  lov  o m  p l a n l æ g n i n g  a f  K ø g e  Bug t -  

o m r å d e t .  

(Afgivet af udvalget den 5. maj 1972). 

Udvalget har holdt 4 møder og har her- 
under modtaget deputationer fra kommu- 
nalbestyrelserne for Torslunde-Ishøj og 
Greve. kommuner. Udvalget har endvidere 
aflagt besøg hos Køge Bugt-udvalgets sekre- 
tariat samt stillet en række spørgsmål, som 
er blevet besvaret dels af boligministeren og 
dels af ministeren for offentlige arbejder. 

Udvalget tilslutter sig boligministerens 
forslag om en femårig forlængelse af loven 
om planlægning af Køge Bugt-området, idet 
man forudsætter en kraftig effektivisering 
af de aktiviteter, der skal fremmes for at 
tilgodese Køge Bugt-områdets udbygning. 
Udvalget skal i denne forbindelse pege på 
det nødvendige i: 

at Køge Bugt-udvalgets sekretariat udbyg- 
ges med den nødvendige økonomiske 
ekspertise som anbefalet af boligministe- 
ren ved lovforslagets 1. behandling, 

at man fra statens side medvirker aktivt til 
fremme af mulighederne for en rekreativ 
udbygning af området til glæde for be- 
folkningen i hele hovedstadsområdet. 
Dette gælder såvel gennemførelsen af 
inddæmningsprojektet ved Avedøre som 
kultiveringen af de tidligere grusgrav- 
ningsområder omkring Tune, 

at man søger tilvejebragt det økonomiske 
grundlag for en gennemførelse af disse 
opgaver bl. a. ved en hurtig løsning af 
udligningsproblemerne i hovedstadsom- 
rådet samt ved en stærkere markering af 
statens vilje til at medvirke, 

at man positivt overvejer at imødekomme 
det ønske om en videre adgang til lån- 
tagning, som er fremsat af udviklings- 
kommunerne i Køge Bugt-området under 
henvisning til, at disse kommuner 홢 i 
tillid til gennemførelsen af de statslige 
anlægsprogrammer 홢 gennem samarbej- 
det i Køge Bugt-udvalget har gennem- 
ført en fysisk planlægning, der har på- 
ført de enkelte kommuner betydelige ud- 
gifter bil investeringer og anlæg, som det 
på grund af forsinkelserne fra statens side 
ikke har været muligt at udnytte efter 
deres forudsætninger, 

at man af de samme økonomiske grunde 
stiler mod, at de nødvendige faciliteter 
for den fremtidige udbygning bringes i 
orden. Her tænkes ikke mindst på det 
helt nødvendige i, at man samordner ud- 
viklingen af den kollektive trafik med 
helhedsplanlægningen inden for området. 
Dette bør bl. a. sikres ved en hurtigere 
gennemførelse af S-banestrækningen fra 
Vallensbæk til Hundige end til 1977 som 
hidtil fastsat samt ved, at ministeren for 
offentlige arbejder giver et fast tilsagn 
om, at der i folketingsåret 1972-73 frem- 
sættes forslag til fastlæggelse af terminer 
for banens videreførelse til Køge, og så- 
ledes at banen fuldføres uden yderligere 
forsinkelse i forhold til Køge Bugt-om- 
rådets udbygning. 

Udvalget indstiller herefter lovforslaget til 
vedtagelse uændret: 

I I I Svend Jakobsen. Knud Damgaard, 
formand. 

Ove Hansen, 
. næstformand. 

Erhard Jakobsen. I 

Tove Lindbo Larsen. Preben Steen Nielsen. Axel Ivan Pedersen. Arne Larsen. 

Poul Dam. Juul-Madsen. Flemming Jensen. Niels Ravn. Christophersen. I 

Enggaard. Guldberg. Edele Kruchow. Nordqvist. 


